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M Á K B A L Á Z S M A R A D T A Z E G Y E T E M I HALLGATÓI Ö N K O R M Á N Y Z A T E L N Ö K E 

Jól sepert a régi seprű 
Újabb egy évre Mák Balázst, a 
jogi kar végzős diákját válasz-
totta elnökének a Szegedi Tu-
dományegyetem hallgatói ön-
kormányzata (EHÖK). A régi-új 
EHÖK-vezető legnagyobb sike-

rének az átlátható pénzügyi 
rendszer bevezetését tartja. 

Eredetileg nem is akart indulni. 
Legutóbbi beszélgetésünkkor ő 
maga mondta, hogy nem vál-
lalna el újabb egy évet. - Erede-
tileg úgy volt, hogy az idén vég-
zek, így nem indulhattam vol-
na, de a kreditreridszernek „kö-
szönhetően" egy évvel meg-
hosszabbodott a hallgatói jog-
viszonyom. Ezért még nem in-
dultam volna, de közben szá-
mos kar megkeresett, hogy 
vágjak neki újra - sorolta a 
„pálfordulás" okait Mák Ba-
lázs, az EHÖK régi-új elnöke. 

Először volt két 
induló 

Balázs végül nem fedte fel, 
mely karokról keresték meg, de 
szerinte nem nehéz kitalálni, 
kik akarták őt az elnöki székben 
látni. - A jogi kar köztük volt -
árulta el az egyik támogatót. A 
meggyőzés tehát sikerrel járt. 

Ráadásul a választás az idén 
valóban választás volt, mert a 
testület az SZTE integrációja 
óta először két lehetséges indu-
ló pályázata, programja alapján 
dönthetett arról, ki lenne az al-
kalmasabb vezető. Balázs rivá-
lisa egy amerikanisztika szakos 
bölcsész, Fedor Péter Mózes 
volt. - A valódi versengés 
„egészségesebbé" tette az elnö-
ki székért folyó küzdelmet, hi-
szen azoknak a karoknak, ame-
lyek nem voltak megelégedve a 
munkámmal, volt alternatívá-
juk-jegyezte meg Mák Balázs. 

EGYETEMI KLUBOK 

JATE-KLUB 
Február 25. 21 óra: Dope-

man-élőkoncert, utána JA-
TE-buli DJ Almával, a kiste-
remben DJ Egonnal. 

Február 26. 21 óra: stu-
dent-est - újdonságok nosz-
talgiával, DJ: Varga B. László, a 
kisteremben nosztalgiabuli 
Molnár Lajossal. 

Február 27. 22 óra: party DJ 
Fraserrel és DJ Nagával. 

Február 28 .22 óra: mi-csoda 
buli DJ Almával, a kisteremben 
DJ Immyboy. 

Március 1. 21 óra: JATE-buli, 
házigazda: DJ Alma. 

Március 2 . 1 0 óra: társastánc 
tanfolyam, 20 óra: színházi elő-
adás - Karinthy örök... 
SZOTE-KLUB 

Február 25 .19 óra: filmklub -
Cola, Puska, Sültkrumpli. 

Február 26. 22 óra: „ész-
helyzet" Patkós doktorral. 

Február 27. 22 óra: igazi há-
zibuli zenék Gajdács Zoltánnal. 

Február 28. szabad szombat 
party DJ Harmathtal. 

Március 2 21 óra: Roy és 
Ádám koncertje. 

Mák Balázs: Nem a karrierlehetőség miatt vállaltam az EHÖK-elnökséget FOTÓ: GYENES KÁLMÁN 

Mák végső sikerét az elmúlt 
egy évben végzett munkájá-
ban látja. 

A siker titka 
a pénzügyi reform 

- A tavalyi tanévben elkez-
dődött az EHÖK „megrefor-
málása". Sikerült a szervezet 

-gazdálkodásán belül olyan in-
tézményrendszert felállítani, 
amellyel letisztultak, átlátha-
tóvá váltak a pénzügyi folya-
matok. Ha semmi mást nem 
sikerült volna megcsinálnom, 
csak ezt, már akkor is elé-
gedett lehetnék, hiszen koráb-
ban átláthatatlan volt a szer-
vezet pénzügye. S míg mások 
esetleg egyéni karrier lehető-
ségét látták az elnöki poszt-

A VALASZTAS EREDMENYE 

Az idei választáson a 11 karról delegált 33 tagú választmányban 
Mák Balázsra 21-en, Fedor Péter Mózesre 11-en szavaztak, 1 voks 
pedig érvénytelen volt. A testület eredetileg bizottsági elnököket is 
választott volna, ám ezt a szavazást végül elhalasztották, mert úgy 
döntöttek, pályázat útján választják ki a legalkalmasabb sze-
mélyeket. 

ban, addig én egyszerű kö-
zösségi vezetőnek tekintettem 
magamat. Minden kérdésben 
a testület döntött valós viták, 
érvek után - foglalta össze a 
tavalyi évet az EHÖK elnöke. 

Több sportprogram 
Idei programjából három 

pontot emelt ki: az oktatás 

területén a bolognai folyamat 
visszásságainak „megnyirbá-
lását" tartja elsődlegesnek fel-
adatnak. Emellett szeretné azt 
is elérni, hogy a diákszolgál-
tatások - JATE-klub, fénymá-
solás - hallgatói kézben le-
gyenek, valamint a tavalyinál 
is több sport és kulturális ren-
dezvényt szervezzenek. 

GARAI SZAKÁCS LÁSZLÓ 

Utoljára kell felvételizni 
az egyetemekre 

Az idei tanévvel búcsúzik a felsőoktatási felvételi 
rendszer jól megszokott menete. Noha a jelent-

kezési lapok beadási határideje valószínűleg vál-
tozatlan marad jövőre is, a különböző szakokra 

ebben a tanévben kell utoljára felvételizni. 

A kétsz in tű éret tségi bevezetésével megszűn ik 
a felsőoktatási felvételi rendszer. Jövőre ugyan-
is az érettségi vizsgán elért, valamint a ta-
nulmányi eredmények alapján dől el, hogy az 
egyes szakokra kiket vesznek fel. 

Az idei tanévben azonban még minden a 
normális kerékvágásban halad, azaz március 
elsejéig, hétfőig kell postára adni a jelentkezési 
lapokat. A felvételi vizsgák pedig június utolsó 
hetében kezdődnek, szokás szerint az írás-
belikkel, majd július első hetében a szóbelikkel 
zárulnak. 

Idén is jelentős túljelentkezésre lehet szá-
mítani. A tizenkettedikesek többsége még 
mindig a jogász, a közgazdász, a pszicholó-
gia, a kommunikáció valamint a nyelvsza-
kokban látják a legmegfelelőbb diplomát. A 
természettudományi karra jelentkezők kö-
zött az informatikus, programozó matemati-

kus, biológus, geográfus diplomát adó képzé-
sek a népszerűek. Viszont az is megfigyelhe-
tő, hogy az orvos- és fogorvosképzés évről 
évre stagnál, illetve hogy a tanári pályát kíná-
ló szakok többségét elsősorban csak mentő-
övnek, sokadik helyre írják be az A jelű je-
lentkezési lapokon. 

A most végző középiskolásokat nem nagyon 
zavarja, hogy nekik még felvételizniük kell. -
Valószínűleg nem kell felvételiznem, mert 
mentességgel felvesznek - mondta Zombor 
Edit. - Angol szakra jelentkeztem Szegedre, s 
biztos vagyok benne, hogy bejutok, mert nyer-
tem egy országos angol versenyt. 

Érdekes, hogy míg néhány évvel korábban 
mindenki a fővárosban akart tanulni, addig a 
most megkérdezett diákok szinte kivétel nélkül 
a szegedi egyetemen kívánják folytatni ta-
nulmányaikat. - Van olyan jó egyetem az SZTE, 
mint bármelyik fővárosi. Nemrég megjelent az 
az internetes lista is, amely szerint Közép-Eu-
rópában a második, Magyarországon a legjobb 
felsőoktatási intézmény. Miért választanék ak-
kor egy fővárosi egyetemet? - kérdezett vissza 
Dobos András, aki a szegedi jogi karra szeretne 
bejutni. 

G. SZ. L. 

TÖBBEN SOKALUAK AZ ÜNNEPI VISELET ARAT 

Talpig talárban 
a tanárképző végzősei 

Egyforma viseletben, óarany 
színű szegéjjel díszített fekete 
talárban és az elengedhetet-
len négyszögletes kalapban 
vehetik át ez évtől a Szegedi 

Tudományegyetem Juhász 
Gyula Tanárképző Főiskolai 

Karának hallgatói diplomáikat 
a júniusi ünnepségen. 

Óarany színű bojt, azonos szí-
nű fonállal hímzett kari mo-
nogram és szegélyek díszítik azt 
a fekete kalapot és talárt, amit a 
Szegedi Tudományegyetem Ju-
hász Gyula Tanárképző Főisko-
lai Karának végzős hallgatói öl-
tenek magukra ez évtől a júniu-
si diplomaosztó ünnepsége-
ken. A jellegzetes, négyszögle-
tes kalap viselésének ötlete két 
éve merült fel az angol szak 
végzőseinek részéről. 

- A hallgatók többsége öröm-
mel fogadta az egységes megje-
lenési lehetőséget - tudtuk meg 
Nagy Zoltán Pétertől, a tanár-
képző hallgatói önkormányza-
tának elnökétől. Az ötezer fo-
rintos csekknek, amelynek be-
fizetésével a talárhoz és a kalap-
hoz hozzájuthatnak, már ke-
vésbé örültek a végzősök. 

- Tetszik az ötlet, hiszen stílu-
sos és egyedi, mégis tisztelet-
ben tartja a régebbi hagyomá-
nyokat - mondta Pálnok Judit 
és Kádár Zsuzsa, aki már fel-
próbálta az ünnepi kalapot és 

ruhát. A lányok tetszését azon-
ban egyáltalán nem nyerte el a 
talár kivitelezése, leginkább az 
anyaga. - Mikor először hallot-
tam az ötletről, nagyon örül-
tem - mesélte Judit de ennél 
igényesebbnek képzeltem el. 

A két végzős azt is kifogá-
solta, hogy ennyi pénzt kell 
kiadniuk egy-egy olyan dara-
bért, amit az ünnepség után 
eltehetnek emlékbe, vagy el-
adhatnak olyan hallgatóknak, 
akik jövőre végeznek. - Az ide-
ális megoldás az lenne, ha köl-
csönözhetővé tudnák tenni a 
ruhákat - javasolta Judit. - így 
azzal sem lenne gond, később 
kinek adjam tovább. 

- A talárokat és kalapokat 
nem tudják évről-évre tárolni, 
ezért tűnik a megvásárlás és 
továbbadás jó megoldásnak -
válaszolta Nagy Zoltán Péter 
az előbbi felvetésre. 

- A kezdeményezés a hallga-
tóktól indult, és később, a kü-
lönböző fórumokon is támo-
gatták a talár viselésének beve-
zetését. Büszkék vagyunk az 
ország legrégebbi tanárképző 
főiskolájának hagyományaira, 
de a már egységes egyetem 
egyik karaként még fontosabb-
nak tartjuk identitásunk erősí-
tését és természetesen az újítá-
sokra is mindig fogékonyak va-
gyunk - mondta Tóth Szergej, a 
tanárképző ifjúsági és kommu-
nikációs főigazgató-helyettese. 

M. E. 

A júniusi diplomaosztó ünnepségen már ezt a viseletet öltik 
magukra a végzősök FOTÓ: MISKOLCZI RÓBERT 

Több és korszerűbb 
számítógép a jogi karon 

MUNKATÁRSUNKTÓL 
A szegedi jogi kar épületének renoválása mellett az infra-
struktúrát is fejlesztették az intézményben. Az első emeleten 
lévő számítógépes terem ugyanis szintén megújult. Telegdy 
Gergely, a jogi kar hallgatói önkormányzatának elnöke el-
mondta: a meglévő számítógépek helyére korszerűbbek ke-
rültek. Ezenkívül a joghallgatók annak is örülhetnek, hogy 
ezentúl több gépen dolgozhatnak: az eddigi 12 helyett 24 
komputer várja őket. A felújított és kibővített számítógépes 
termet tegnap délelőtt adták át a diákoknak. 


